
 

Udtalelse fra Handicaprådet vedr. Københavns Kommunes budgetaftale 2025 

 

Handicaprådets forperson er glad for at socialområdet er prioriteret i den nyligt indgåede aftale om 

Københavns Kommunes budget for 2025.  

Janne Sander, forperson i Handicapråd København, udtaler: 

  

”Jeg er rigtig glad for at socialområdet er prioriteret i budgetaftalen for 2025, hvor der er afsat mere end 

500 mio. kr. til socialområdet. Det er tiltrængt, og det betyder, at vi forhåbentligt kan se ind i et 

kommende år, hvor der kan opretholdes et anstændigt serviceniveau.  

Handicaprådet har forud for budgetforhandlingerne peget på en række vigtige indsatser overfor 

Socialudvalget og Økonomiudvalget, som der er blevet lyttet til. Der er i budgetaftalen bl.a. afsat 

midler til botilbudsområdet (herunder bl.a. faste læger på botilbud), BPA, udflugter og aktiviteter i 

Voksenklubben Lavuk mv. Samtidig ser vi, at flere bevillinger er varige bevillinger, i stedet for 

midlertidige bevillinger. Det er vigtigt fordi det betyder, at vi ikke skal ud og kæmpe for de samme 

midler år efter år. Det er en rigtig positiv udvikling, som Handicaprådet håber fortsætter i de 

kommende års budgetaftaler.  

  

Når det er sagt, ser rådet forsat kæmpe udfordringer på det sociale område. Der er brug for udvikling af 

tilbud og forebyggelse – og det er der endnu ikke plads til. Ligeledes er rådet forsat meget bekymret for 

økonomien på det sociale område, hvor der i de kommende år forsat skal kæmpes for midler til at 

vedligeholde kernedriften på det sociale område. Her er vi også langt fra i mål.  

Endeligt savner Handicaprådet i budgetaftalen, at der investeres tilstrækkeligt i at skabe forbedringer i 

byens rum, så den inkluderer alle byens borgere.” 

 


